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Emne: Punkt 12 - Nyropsgade og Glyptotekskvarteret  

Kære lokaludvalg, 

Jeg tillader mig at skrive der jeg er blevet opmærksom på Punkt 12 - Nyropsgade og 

Glyptotekskvarteret. 

20Lokaludvalg/m%C3%B8de-10042025/dagsorden/punkt-12 

Da man 2024 behandlet visionsoplæg for Nyropsgade og Glyptoteks kvarteret afsatte man 

25 000 kr til borgerinvolvering til hvert projekt, planlagt udført i 2025.  

I dagsorden er disse to projekter slået sammen under 1 punkt, og afsat 20 000 kr 

tilsammen. 

Jeg under mig over når man allerede har afsat et beløb en gang, hvorfor det på nyt 

dagsordenspunkt kommer et nyt og langt lavere beløb på dagsorden? 

Jeg skrev til sekretariatet for at føre om fremdriften på borgerinvolvering tilbage i februar 

2025, og kan blot konstatere at Punkt 12 er blevet udskudt, samt beløbet til 

borgerinvolering er blevet markant skåret ned.  

Så nu genstår spørgsmålet, hvornår planlægger man borgerinvolveringen? Jeg er 

bekymret for at man kommer for sent i gang, da det er bedst at lave borgerinvolvering i 

årets lune måneder, ihvertflad hvis man planlægger nogle udendørsaktiviteter, 

spørgeskema, byvandringer mm. Dette er det bedste måde at involvere bredt, og få flest 

mulig i tale, og se og opleve de samme udfordringer sammen. 

Jeg advokere for at man ikke ændrer de afsatte beløber, da 10 000 kr per område slet ikke 

matcher områdets udfordringer og potentialer. 

Som beboer i Glyptotekskvarteret ved jeg at mange beboere efterspørger kvalitet i 

gaderummet, mødesteder og trygge trafikløsninger. Her er absolut behov for en samlet 

kvarters plan, fremfor et gadeprojekt. Pågående arbejde med ansøgning til Bylivsgade i 

kvarteret har allerede vist og massiv opbakning, men også udfordring om at samles om en 

gade og sted, da hele kvarteret er meget udfordret.  

Nyropsgade er en helt anden kontekst, hvor det primært er større ejendomsbesiddere og 

kontorlokaler i området. Der er store udfordringer med grundforhold, da store dele er 

underjordisk parkeringskælder, så her kræves en anden tilgang, men igen også midler og 

ressourcer til at løfte et svært område, der samtidig rummer et enormt potentiale. Hertil er 

det også viktig at komme i dialog med aftagere af idræts og aktivitetsdelen, børn og unge i 

centrale dele af København. 

 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Indre%20By%20Lokaludvalg/m%C3%B8de-10042025/dagsorden/punkt-12


Afslutningsvis, jeg har tidligere sendt en ansøgning til jer, om en Samtalecykel med 

borgerindagelse til netop disse 2 gader. Dette fik jeg afslag på, så jeg har ihvertfald gjort 

hvad jeg kunne, 

både med visionsoplæg og forslag til borgerinddragelse. Jeg håber virkelig at i vil prioritere 

disse sager og følge op på jeres egne beslutninger tilbage i 2024. 

 

Bedste hilsner, 

Jakob Steen Christensen, borger i indre by 

 


